



RCCSE 中国权威学术期刊 (A+)

中国生物医学类核心期刊

中国期刊全文数据库 (CJFD) 收录期刊

中国学术期刊综合评价数据库 (CAJCED) 统计源期刊

万方数据—数字化期刊群全文收录期刊

中文科技期刊数据库收录期刊

ISSN 1002-6975

CN 52-1063/R



护士进修杂志

HUSHI JINXIU ZAZHI

护士进修杂志社

ISSN 1002-6975



2017 22

第 32 卷 VOL.32 NO.22

万方数据

护士进修杂志

HUSHI JINXIU ZAZHI

半月刊 1986 年 1 月创刊 第 32 卷 第 22 期 2017 年 11 月 22 日出版

主管·主办

贵州省医药卫生学会办公室

编辑出版

护士进修杂志社

地址:贵州省贵阳市市北路 11 号

电话:(0851)86854912 86826371

86867129

邮政编码:550004

http://fsjx.cbpt.cnki.net

名誉主编

胡雁 过慧谨

社长

朱光成

总编辑

张秀

执行总编辑

吴筑兰

副总编辑

黄玉柱

编辑部主任

张秀

广告经营许可证

黔 0040 号

发行

国内:贵州省邮政局

国外:中国国际图书贸易总公司

印刷

贵阳精彩数字印刷有限公司

订购

全国各地邮政局

邮发代号 66-40

邮购

护士进修杂志社

定价

每期:10.00 元,全年 240.00 元

中国标准连续出版物号

ISSN 1002-6975

CN 52-1063/R

2017 年版权归护士进修杂志社所有

如有印刷及装订错误,请与贵阳精彩数字印刷有限公司调换,联系电话:0851-85871132

目次

讲座

社区护理学 周英凤(2017)

论著

基于病友之家模式的护理干预对急性心肌梗死介入术后出院患者康复的影响

..... 仲罕婷 陈蕊 刘君 张文杰 严金川 顾海云(2019)

营养跟踪评估记录单在鼻咽癌放化疗患者营养支持中的应用研究

... 潘冬梅 廖金莲 韦榕飒 卢佳美 汤秋明 李淑民(2022)

ICU 获得性衰弱对重症患者近远期预后的影响

..... 董小余 盛苗苗 方少样(2025)

应用 ROC 曲线确定母乳喂养自我效能量表的界值

..... 周晖 王义婷 王新雅 田莹莹(2028)

灸法应用在肿瘤患者对症治疗中的 10 年文献回顾与分析

..... 焦杰 强万敏(2031)

综述

前交通动脉瘤夹闭术患者认知功能障碍的研究进展

..... 张娜 谭丽萍 陈素萍(2035)

敷脐疗法在腹部术后胃肠功能恢复中的应用进展

..... 吴继萍 张雅丽(2038)

快速康复外科理念在髋部骨折术后早期活动中的应用进展

..... 胡玉丽 温晓红 徐菊玲 李盼(2041)

翻转课堂在临床护理教学中的研究进展 ... 虞立 姜金霞(2044)

护理管理

三级预警系统管理方案在院内转运危重症患者中的应用研究

..... 魏雪莉 缪锐钰 马丽 李亚茹 辛霞 姚晚侠(2047)

颈脊髓损伤患者呼吸道管理护理质量敏感性结果指标的监测

..... 徐冬梅 杨慧(2050)

期刊基本参数:CN52-1063/R * 1986 * S * A₄ * 96 * zh * P * ¥10.00 * * 36 * 2017-22

减压沸腾式清洗机对管腔器械清洗的效果观察	郑燕(2052)
头面颈部烧伤患者枕芯细菌污染的调查及消毒干预效果观察	毛媛 方贵蓉 朱芸(2054)
重症科室培训护士现实性休克的现状分析与对策	周婷 洪莉 刘丽丽 姜继芳 唐慧娴 尚竞(2056)
临床护理研究	
利用非支气管性体动脉进行大咯血的栓塞治疗与护理	闵叶平 丁炜兰(2059)
辅助化疗期结直肠癌患者术后造口并发症的回顾性研究	王玉珏 马雪玲(2061)
医一护一患沙龙模式对慢性心力衰竭患者出院后管理的效果观察	杨莉莉(2064)
侧脑室腰大池双向引流联合鞘内注药治疗颅内感染的观察与护理	刘晨星(2067)
中医辨证施护路径应用在哮喘患者缓解期的效果评价	王洋 任丽苗 周秀玲(2069)
新生儿不同部位经皮血氧饱和度与动脉血氧饱和度的对比分析	姚新美 屈玲艳 谭丽芬(2071)
不同方式吸入肾上腺素治疗Ⅱ度喉梗阻患儿的疗效观察	吴贤玲 洪先欧 蔡军红 苏慧敏(2073)
心理护理干预联合生物反馈电刺激对产后盆底肌肌力恢复的临床疗效观察	袁光辉 潘思安 包正军(2075)
咀嚼运动促进腹腔镜结直肠癌术后肠功能恢复的研究	周欢 吕桂芬(2079)
内镜下气囊扩张治疗贲门失弛缓症的护理	罗璐琦(2080)
引导式八步操对鼻咽癌放疗患者功能锻炼有效性的影响	陈奇鸿 陈凌群 龚芬芳 陈木花 陈秀梅(2082)
教学研究	
以护理技能大赛为导向的中职《基础护理技术》教学模式探究	穆彤 赵梅 李夫艳(2084)
调查报告	
护理硕士专业学位与专科护士并轨培养方案的调查研究	李熹雯 杨美芳 钟清玲 唐龙花(2087)
质性研究	
临床护理人员参加证据应用培训的质性研究	王春青 付艳芬 胡雁 周英凤 邢唯杰(2091)
康复护理	
综合护理配合有氧运动对 COPD 稳定期患者康复的应用研究	杨艳 吕青 王俊 钱钧(2097)
风湿心脏病瓣膜置换术后患者的心脏康复护理	谢贵华 杨静 张羽(2100)
健腰导引十二式改善腰椎间盘突出症术后患者日常生活活动能力的效果观察	戴金花 陆静波 张孝云(2102)
爬行训练对脑瘫患儿认知功能改善的护理研究	吴跃伟 和东阳 王亚楠 祖君(2105)
护理创新	
前置型输液报警器在门急诊患者静脉输液中的应用研究	李红 白联缔(2108)
新型约束背心及护膝的设计及应用	李晓琴 孙兰珍 奚玲 王小兰 吴燕霞(2111)
可伸缩腕带在手术安全核查执行中的应用	孙建华 蒋永红 邵六英(2034)
英语学习	
临床带教	杨晓莉 王玉宇(封四)
启事	(2021)

执行编委 过慧谨 责任编辑 张秀 祝歆 英文译校 汪思顺

JOURNAL OF NURSES TRAINING

Volume 32

Number 22

November 22, 2017

CONTENTS IN BRIEF

Responsible instituion Sponsor

Office of Guizhou Provincial Medical
Hygiene Association

Editor & Publisher

The Publishing House of Journal of
Nurses Training

Add: 11 Shibei Road, Guiyang, Guizhou

Tel: (0851) 86854912 86826371

86867129

Zip Code: 550004

E-mail: hsjx_guiyang@163.com

http://fsjx.cbpt.cnki.net

Honorary Editor in-chief

Hu Yan Guo Huijin

Office chief

Zhu Guangcheng

Editor-in-chief

Zhang Xiu

Chief executive editor

Wu Zhulan

Assistant Editor-in-Chief

Huang Yuzhu

Managing Director

Zhang Xiu

Advertisement permit No.

Qian 0040

Distributor

Domestic: Guizhou Provincial Gen-
eral post office

Overseas: China International Book
Trading Corporation

Printing

Guiyang Excellent Digital
Printing Co., Ltd.

Mail-Order

The publishing house of Journal of
Nurses Training

CSSN

ISSN 1002-6975
CN 52-1063/R

Copyright © 2017 by the Journal of
Nurses Training

Effect on rehabilitation of discharged patients with acute myocardial infarction after nursing intervention based on patient home mode

Zhong Hanting, Chen Rui, Liu Jun, Zhang Wenjie,

Yan Jinchuan, Gu Haiyun (2019)

Application of nutrition track assessment record scale on nutrition support for nasopharyngeal cancer patients undergoing chemoradiotherapy

Pan Dongmei, Liao Jinlian, Wei Rongsa, Lu Jiamei,

Tang Qiuming, Li Shumin (2022)

The effect of ICU-acquired weakness on short-term and long-term prognosis of critically ill patients

Dong Xiaoyu, Sheng Miaomiao, Fang Shaoyang (2025)

Determining cut-off points for scores of the breastfeeding self-efficacy scale by using ROC curve

Zhou Hui, Wang Yiting, Wang Xinya, Tian Yingying (2028)

literature review and analysis of moxibustion therapy used in cancer patients for symptoms management in the past 10 years

Jiao Jie, Qiang Wanmin (2031)

Application progress of umbilical therapy in gastrointestinal function recovery after abdominal surgery

Zhang Na, Tan Liping, Chen Suping (2035)

Application of three-stage early warning system management scheme in hospital transposing critical of patients

Wei Xueli, Miu Ruyu, Ma Li, Li Yaru, Xin Xia, Yao Wanxia ... (2047)

Clinical effect observation of psychological nursing intervention combined with biofeedback stimulation on postoperative recovery of pelvic floor muscle strength

Yuan Guanghui, Pan Sian, Bao Zhengjun (2075)

Study for the teaching mode of " Basic nursing technology" in secondary vocational education based on nursing skill competition

Mu Tong, Zhao Mei, Li Fuyan (2084)

Study on the qualitative study of clinical nurses participating in evidence application training

Wang Chunqing, Fu Yanfen, Hu Yan, Zhou Yingfeng,

Xing Weijie (2091)

Application study of comprehensive nursing combined with aerobic exercise for rehabilitation of patients with COPD at stable stage

Yang Yan, Lu Qing, Wang Jun, Qian Jun (2097)

Application of pre-transfusion alarm in intravenous infusion of emergency department

Li Hong, Bai Liandi (2108)

临床带教

示范给孕妇测量血压

Demonstration of Blood Pressure Measurement for the Pregnant Woman

交流

病人:我知道了,谢谢!我的血压怎么样?

教师:170/95 mmHg(1 mmHg = 0.133 kPa),虽然比刚入院时好转了,但还是偏高。这与你的饮食习惯可能有关系,想办法控制一下饮食,待会我请营养师来帮您重订一份三餐食谱,好吗?

病人:好的,今天的中饭我就注意,我会按营养师教导我的进餐。

Interactions

Patient: I see. Thanks a lot. What about my blood pressure?

Teacher:170/95 mmHg, better than when you first came to the hospital, but still a little high. Maybe it has something to do with your eating habits. We need to find a way to control your diet. I'll ask a nutritionist to create a diet program for your daily meals, OK?

Patient: Good idea. I'll pay more attention to my lunch today. And I'll eat the food according to the dietician's instructions.

结果

学生在教师的带教下,学会了血压测量的方法。与病人的沟通中,不仅让学生学会了高血压病人的饮食护理,也完成了病人的饮食健康指导。

Result

Under the teacher's instruction, the student nurse learned how to measure blood pressure. Through the communication with the patient, the student learned about proper diet and how to instruct patients with high blood pressure.

点评

护理体检中渗入健康教育。是护理实践与健康教育的良好结合。给护生较为直观形象的示教,既示范操作又施教沟通和饮食指导。这过程展示了整体护理的效果。

Comments

Add health instructions during the physical assessment. It is good to combine nursing practice with health instruction. The on-the-spot demonstration method combines skill training with communication teaching and diet instructions. This peocess showed a positive effect of holistic nursing.

(杨晓莉)

“血气分析”操作示范

Demonstration of Blood Gas Analysis Procedures

背景

4床病人张先生使用呼吸机,需监测动脉血气。带教老师带了二名实习护生来到病人床边。

Background

The patient in the #4 bed, Mr. Zhang, is using the breathing machine and his arterial blood gas needs to be monitored. The nursing teacher brings two student nurses to his bedside.

交流

教师:老张,你好。医生要我为您抽点血化验,会有一点痛,请你配合一下,好吗?(得到病人同意。转向同学)你们二位有谁能告诉张先生血气分析的目的和意义?

学生1:通过血气分析能很好的了解病人的呼吸功能,有无低氧或二氧化碳储留,并可了解机体内的酸碱平衡情况。

Interactions

Teacher: Mr. Zhang, how are you? The doctor asked me to take some blood from you for blood gas analysis. It may hurt a little. Please cooperate with me, OK? (After Mr. Zhang has agreed, turned to the students) Which one of you can tell Mr. Zhang what is the purpose and meaning of blood gas analysis?

Student #1: The blood gas analysis can tell us the function of the patient's lung. We can find out whether he is suffering from low oxygen level or excretive CO2 obstacle, as well as the acid-base balance of his body.

(王玉宇)